

Rathausstraße

Pomodori ☞☞
German Design – Geschenkartikel
Himmel 7
Christliche Buchhandlung St. Nikolai
GoldElse Your Shirt
Grand Hand – Altenburger Spielkarten
Kunsthau am Roten Rathaus
Klöppestube
DeliKater Feinkost
Altberliner Weißbierstube ☞☞
Restaurant Mutter Hoppe ☞☞
Gasthaus Julchen Hoppe ☞☞
Ng'ón – Asian Cuisine ☞☞
Reisebüro GROMADA TOURS
Reisebüro TROPICANA TOURIST

Poststraße

PRAMO Mode
Reinhard's Restaurant & Café ☞☞
Otello - Bier- und Weinbar ☞☞
Marcellino ☞☞
Souvenir "Berliner Präsent"
Alt-Berliner Wirtshaus ☞☞
Zur Gerichtslaube ☞☞
Designpanoptikum Surreal Industrial Objects
Fischer Mode im Laufsteg
Free Berlin Fahrradtouren
030 Fashion & Living
KugelEi Café ☞☞
Antik Kunsthandel Rumanli
Museum Knoblauchhaus
Restaurant, Café & Cocktailbar Solino ☞☞
Haartick, Friseur
Valeri Fashion & Strickdesign
Stiftung Stadtmuseum
Kunsthau Lempertz
Kaffeestube im Nikolaiviertel ☞☞
Restaurant „Zur Rippe“ ☞☞

Spreuefer

Restaurant & Cafe Ephraim's ☞☞
Restaurant Balthazar 2 ☞☞
Trattoria & Pizzeria San Nicola ☞☞
Zillestube ☞☞
Café & Restaurant „Spreeblick“ ☞☞
Brauhaus Georgbräu ☞☞
Baguetteria Mia ☞☞

Mühlendamm

Hanfmuseum
Ephraim-Palais

Propststraße

fröhlich wohnen, Raumausstatter
Bar/Restaurant Zille-Destille ☞☞
Zille-Museum
Bubbly Berlin
Erzgebirgischer Weihnachtsmarkt
Exclusive Wohnraumuhren
Swarovski Partner-Boutique
Die Puppenstube
Crêperie Bistro ☞☞
Back Palace ☞☞
Teddy's - Der Teddyladen
bellanatur Modedesign
Tee Gschwendner
Café „La Bonne Vie“ Berlin ☞☞
Goc Viet Asia Imbiss ☞☞

Am Nußbaum

SauberKunst Seifenmanufaktur
Lampenladen
Double Dutch Café ☞☞
My Laser Glass
Klio Karadim
Café „Zur alten Zicke“ ☞☞
Bell! Die Boutique
Schmuck & Kunsthandwerk Berlin
Make-Up Lounge Mannozi
Kleines Märchen - Souvenirs
Der Herrenladen
Wirtshaus „Zum Nußbaum“ ☞☞
Bolte's Berliner Steakhaus ☞☞

Nikolaikirchplatz

Zum Paddenwirt ☞☞
Theater im Nikolaiviertel
Gedenkbibliothek
Bücherstube im Lessing-Haus
Museum Nikolaikirche
Antiquariat Struck
Antiquitäten & Teppiche
Hut Styler
Kashmir Boutique
Tigertörtchen ☞☞
Cosmetic-Institut Kohl

Spandauer Straße

Flaggenhaus am Alex
Galerie & Embroidery
Single Contact Partnervermittlung
Nikolai-Coiffeur

Das Nikolaiviertel: die Stadt in der Stadt.



Welcome to the first Berlin

In the centre of Berlin between Alexanderplatz and the banks of the Spree you will find the Nikolai quarter, a unique, charming oasis amidst the big city. At the end of the 12th century, it was the place where the first houses, marketplace and church established. The Nikolai quarter with its small streets and little shops has not lost its charm from down the centuries and the visitor can still sense the historic individuality.

The Nikolai quarter enthral's Berliners and their visitors as the historic old city from the past and as the creative quarter from today. Throughout the year, the Nikolai quarter hosts many events, such as the Nikolai-Festspiele showing spectacles from Rococo to the Imperial Era, fiery days and nights during the Advent season and much more, such as its five museums, monuments and sculptures.

Stroll around the car-free streets and go shopping in original shops that offer you an experience a shopping mall can not compete with. From antiques to individual designs, the quarter excels with endless diversity. It is the place with Berlin's highest gastronomic density: little cafes selling homemade dainties, bars, historic themed restaurants and haute cuisine - you are sure to find your favourite spot - or just relax and while away the hours near the banks of the Spree.

Bienvenu à la première ville de Berlin

Sur le centre de Berlin, entre la Place d'Alexandre et les côtes de la Spree, le Quartier de Nicolai s'étale comme un oasis au milieu de la grande ville. A la fin du XIIe siècle, les premiers maisons berlinoises ont été construites ici, le premier marché et sûrement la première église. Le Quartier de Nicolai avec ses ruelles et ses petits magasins n'a rien perdu du charme des siècles passés et fait le visiteur sentir toute son histoire et son individualité.

Le Quartier du Nicolai fascine des Berlinoises et des visiteurs par sa cité historique et son caractère créateur moderne. Pendant toute l'année beaucoup d'événements attirent tels que les festivités de Nicolai avec un spectacle du rococo jusqu'au temps de l'Empereur, des journées chaleureuses avant Noel et en plus cinq musées, des monuments et sculptures.

Se promener dans des ruelles libérées de la circulation de voitures et le shopping dans des boutiques originales... Là les courses ont gardé autrement que dans les grandes malls une vie particulière. Le spectre de l'offre varie entre des antiquités et des propres designs et des labels extraordinaires. Le Quartier du Nicolai a la concentration la plus grande de gastronomie. Avec des petits cafés offrant des spécialités de la maison, les petites brasseries, des restaurants historiques et la haute cuisine vous trouveriez votre place préférée ce qui fait vous oublier le temps au bord de la Spree.